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Skolebestyrelsesmøde på Thurø Skole 
Tirsdag d. 20. august 2018 kl. 19.00 –21.00. 

 

 

 

Referat 
 

 

Afbud 

Annika og Mette. 
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Velkomst og præsentationsrunde 
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Nyt fra Thurø Skole 

 

 

Ledelsen:  

 

Nyt fra skolen 

 

Personale 

Christian Nielsen, Mikkel Sallingboe Jørgensen og Carsten Skou er nye lærere ansat pr. 1. august 

2018 ansatte. 

 

Alice Elisabeth Hjarvad er efterfølgende blevet ansat på skolen til LOMA.  

 

 

Fokusområder/indsatser skoleår 2018-19. 

Der vil blive nogle fordybelsesperioder (2 x 3 uger), hvor der vil være mulighed for at arbejde 

tværfagligt/anvendelsesorienteret og fordybende. Udgangspunktet er lektionerne over middag 

samt nogle hele dage.  

 

 

Lærernes relationskompetence 

Er et fælles indsatsområde på alle Svendborg Kommunes folkeskoler. Udvalgte medarbejdere 

og ledelse fra skolerne deltager i oplæg v. Louise Klinge tirsdag den 21. august 2018.   

 

 

Muleposeprojektet 

Ligger i tråd med LOMA-projektet. Vores andel i projektet er bl.a. at medvirke til at udarbejde 

undervisningsmateriale, som kan komme andre til gode. 

 

 

Nyt flygel 

Thurø Skole har arvet flyglet fra musiklokalet på Skårup Statsseminarium. 
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Svendborg Kommune: 

Dialogmøder er lagt ind den 22. august, 12. september og 14. november. 

 

 

Elevrådet: 

Årsplan, fællesmøder – Bilag 

 

I skoleåret 2018-19 udgøres elevrådet på skolen af 12 elever (2 fra hver af mellemtrinklasserne). 

Der er elevrådsmøde den første onsdag i måneden og elevrådet konstituerer sig på det første 

møde i september.  

 

Formanden og næstformanden skal deltage i 6 møder med de øvrige elevråd fra de øvrige skoler 

i kommunen. De fleste af disse møder foregår i byrådssalen, hvor eleverne også vil komme til 

at møde nogle af vores politikere.  
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Skoleårets start 

Vi har haft en god og rolig skolestart på trods af varmen. 

 

Medarbejderne tilkendegiver, at der har været den nødvendige tid til at samarbejde omkring 

opstarten i år. 

 

Forældrene oplever en god variation i undervisningen og giver udtryk for at det er godt, at der 

er mange idrætstimer i børnenes hverdag.  
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Forældremøder – (Bilag – se nederst her) 

 

Datoer og fordeling af forældrerepræsentanter 

 

0. årgang (30. august) - Kirsten 

1. årgang (20. august) – Peer 

2.A (22. august) – Annika 

2.B (29. august) – Pernille 

3. årgang (6. september) – Kirsten / Rasmus  

4. årgang (24. september) – Sidsel / Mette 

5. årgang (4. september) - Rasmus 

6. årgang (29. august) - Christian 

 

 

Hvad skal formidles af forældrerepræsentanter og skal vi have et fælles talepapir? 

 

Vi orienterer kort om hvem skolebestyrelsen er og hvad man laver i skolebestyrelsen. En for-

tælling om at vi i bestyrelsen bl.a. arbejder med principper, politikker og retningslinjer. En for-

tælling om at vi går ikke ind i enkeltsager men arbejder generelt. 

 

Det er vigtigt at forældrene ved, hvem der repræsenterer dem og hvad bestyrelsen kan bruges 

til. 

 

Sidsel laver udkast til talepapir, som kan anvendes ved de kommende forældremøder.  
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Fagligt og økonomisk bæredygtige skole - Bilag 
Kære skolebestyrelse 

Til jeres orientering skal Børne- og Ungeudvalget den 15. august 2018 godkende et oplæg til det videre arbejde med udmøntning af den 

besluttede besparelse på skoleområdet på 4,5 mio. kr. 

Derudover indeholder oplægget løsningsforslag til den økonomiske udfordring med garantimodellen de kommende år. Oplægget har fokus 

på, at vi fortsat har fagligt og økonomisk bæredygtige skoler. 

Såfremt Børne- og Ungeudvalget godkender oplægget, bliver Skolebestyrelserne naturligvis inddraget i processen, og vær opmærksom 

på, at der er lagt et ekstra dialogmøde ind i tidsplanen den 22. august 2018 kl. 17-19. Nærmere oplysning om sted samt dagsorden 

følger. 

Efterfølgende behandler Børne- og Ungeudvalget oplægget igen, inden det sendes i høring, i perioden 10. september - 12. oktober 2018. 

Det allerede planlagte dialogmøde den 12. september 2018 fastholdes, hvor høringsmaterialet er på dagsordenen. 

http://portal.svendborg.dk/SitePages/Home.aspx?RootFolder=%2Fdagsordener%2FB%C3%B8rne-%20og%20Unge-
udvalget%20%28%C3%85ben%29%2F2018%2F15-08-2018%2FDagsorden%20%28%C3%85ben%29&FolderC-
TID=0x0120005983CB6C54715048AA4C81D0CAB04896009BC98E64963661469862A187FF42BB7B&View={3793E986
-5C71-40A7-8019-F38A3E43F653}  

 

Der er ekstraordinært dialogmøde den 22. august kl. 17.00 – 19.00, hvor Sidsel og Annemette 

deltager. 

 

AL gennemgik materialet.  

 

Fagligt og økonomisk bæredygtige skoler – tids- og procesplan – budget 19. 

  

I forbindelse med delaftale om det kommunale budget 2019 blev der afsat en besparelsesramme 

på skoleområdet på (1,875 mio.) 4,5 mio. Udmøntningen skal besluttes i B & U-udvalget. 

 

Garantitildelingen, som kompenserer for lave klassekvotienter, er en udfordring. Der kommer 

på sigt til at mangle penge, hvis man fortsætter uændret. Administrationen har udarbejdet et 

oplæg til forskellige løsningsmodeller med afsæt i den politiske beslutning om at bevare den 

nuværende skolestruktur. 

 

Løsningsforslaget (som er vedtaget i B & U, at man går videre med og som gennemgås på 

dialogmødet og sendes i høring) indeholder 3 overordnede tiltag: 

 

A. Optimering af klassedannelse: Fra 26 til 28 elever (klassekvotienten stiger fra 21,3 til 

22,3 i 2019-20 og fra 20,2 - 21,9 i 2024-25. Dette forslag berører i alt ca. 10 af kommu-

nens klasser og giver en besparelse på 4,5 mio. 

 

Optimering af klassedannelse på Stokkebækskolen – forskellige 3 scenarier. 

 

 

B. Justering af skoledistrikter: Optimering af skoledistrikter, så de nuværende fysiske ram-

mer udnyttes bedst muligt (der foreslås fx justering mellem Tved og Skårup Skole) 

 

Herefter fortsat udfordring på 3,2 mio. i 2024/25. 

 

 

C. Justering af ressourcetildelingsmodellen: Økonomisk eftersyn som udjævner tildelingen 

til skolerne og medfører at garantimodellen kan nedlægges og råderummet vil være ens 

for alle skoler (28 % i 2019/20 faldene til 25,3 % i 2024/25).  

 

 

 

På det kommende bestyrelsesmøde skal der udarbejdes høringssvar idet høringsperioden er fra 

10. september til 12. oktober 2018. 

 

Beslutningen skulle gerne være taget sidst i november. 

 

 

 

http://portal.svendborg.dk/SitePages/Home.aspx?RootFolder=%2Fdagsordener%2FB%C3%B8rne-%20og%20Ungeudvalget%20%28%C3%85ben%29%2F2018%2F15-08-2018%2FDagsorden%20%28%C3%85ben%29&FolderCTID=0x0120005983CB6C54715048AA4C81D0CAB04896009BC98E64963661469862A187FF42BB7B&View=%7b3793E986-5C71-40A7-8019-F38A3E43F653%7d
http://portal.svendborg.dk/SitePages/Home.aspx?RootFolder=%2Fdagsordener%2FB%C3%B8rne-%20og%20Ungeudvalget%20%28%C3%85ben%29%2F2018%2F15-08-2018%2FDagsorden%20%28%C3%85ben%29&FolderCTID=0x0120005983CB6C54715048AA4C81D0CAB04896009BC98E64963661469862A187FF42BB7B&View=%7b3793E986-5C71-40A7-8019-F38A3E43F653%7d
http://portal.svendborg.dk/SitePages/Home.aspx?RootFolder=%2Fdagsordener%2FB%C3%B8rne-%20og%20Ungeudvalget%20%28%C3%85ben%29%2F2018%2F15-08-2018%2FDagsorden%20%28%C3%85ben%29&FolderCTID=0x0120005983CB6C54715048AA4C81D0CAB04896009BC98E64963661469862A187FF42BB7B&View=%7b3793E986-5C71-40A7-8019-F38A3E43F653%7d
http://portal.svendborg.dk/SitePages/Home.aspx?RootFolder=%2Fdagsordener%2FB%C3%B8rne-%20og%20Ungeudvalget%20%28%C3%85ben%29%2F2018%2F15-08-2018%2FDagsorden%20%28%C3%85ben%29&FolderCTID=0x0120005983CB6C54715048AA4C81D0CAB04896009BC98E64963661469862A187FF42BB7B&View=%7b3793E986-5C71-40A7-8019-F38A3E43F653%7d
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Hønsehold på Thurø Skole 
Forslag fra Naturteknologilærerne om hønsehold på Thurø Skole. Det foreslås, at en årgang (3. årgang) fast står for at 
holde hønsene i ferieperioderne. Omfanget er, at man hver anden dag skifter vand og i sommerferien giver foder ca. 

hver 3. uge. Dyreholdet er tænkt som et samarbejde mellem NT og MAD, hvor MAD fodrer hønsene med lækre madrester 
og bruger deres æg og NT kan bruge dyrene til at arbejde med høns, etik mv. Vi vil ikke have hane, da der er mange 
regler i forhold til den. Så må vi ”låne” en hane, når vi skal have kyllinger. 

 

 

N & T gruppen har gjort et stort forarbejde i forhold til at undersøge regler på området 

og i forhold til økonomi. 

 

Det er ideen at der skal være 4 høner  

 

Bestyrelsen drøftede fordele og ulemper ved forslaget og udtalte sig ved at give input til den 

videre overvejelse. 

 

Der var enighed om at forslaget er både sympatisk og velgennemarbejdet. Der blev udtrykt 

bekymring i forhold til om det er en skoleopgave at holde høns. Thurø Skole har flere gange 

oplevet hærværk på det seneste og der blev stillet spørgsmål til, hvem der skal passe på høn-

sene, når de er ”alene hjemme”, hvilket vil ske fra tid til anden. Projektet indebærer desværre 

en risiko for en dårlig historie, hvis der sker hønsene noget. En historie, som vi som skole måske 

ikke så godt kan tåle? 
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Eventuelt 

 

 

En kort forespørgsel til nedrivningen af de to gamle huse mellem skolen og præstegården. 

 

 

 

 

Referent 

René E. Frederiksen 

 

 


